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Van Amelsvoort (pt.ll),?De Graaf (pt.9), 
Kappeyne van de Coppello (pt.l8b). Korte 
(pt.10). Van Leijenhorst en Van Zeil (pt.8, 
9, 11 en 16) ' 

Secretaris : mr.J.H.Kist 
(pt.9, 14 t/m 17 
en 18b t/m 18e) 
drs.J.Wijnhoud (plv.) 
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e. Plaatsing van douaneambtenaren van de VS bij 
het consulaat-generaal van de VS te Rotterdam 
(Zie notulen m.r. 22 februari 1985, punt 3b) 

Minister Van den Broek brengt in 
herinnering dat destijds in zijn afwezigheid is 
gesproken over de eventuele plaatsing van douane 
ambtenaren van de VS bij het consulaat-generaal 
van de VS te Rotterdam. Hierover is toen geen 
besluit genomen. Spreker dringt erop aan dat dit 
op korte termijn zal geschieden. 

De mini ster-president stelt voor dat 
hij hierover overleg zal voeren met minister 
Van den Broek. De raad stemt hiermee in. 

f. Informeren Tweede Kamer in verband met 
EG-mini sterraden 

Minister Van den Broek maakt er melding 
van dat er schriftelijk vragen zijn gesteld aan 
minister Winsemius om voorafgaand aan en na 
afloop van de a.s. EG-Milieuraad overleg te 
voeren met de Tweede Kamer. Een dergelijke 
procedure bestaat ook al bij de Algemene Raad en 
bij de Landbouwraad. Spreker ziet dan ook geen 
reden om dit verzoek te weigeren. Hij wijst er 
echter op dat inwilliging hiervan gevolgen kan 
hebben voor de overige EG-ministerraden. 

Minister Ruding is ten principale tegen 
overleg met de Tweede Kamer voorafgaand aan een 
EG-ministerraad. De functie van het parlement is 
om achteraf controle uit te oefenen, zoals bijv. 
bij de RSV-debatten herhaaldelijk door de Tweede 
Kamer zelf is verklaard. Dat bij een tweetal 
EG-ministerraden nu al vooroverleg wordt gevoerd, 
is niet meer te wijzigen, maar wel moet worden 
voorkomen dat deze procedure voor alle raden gaat 
gelden. Spreker heeft aandrang om een dergelijke 
procedure in te voeren bij de ministerraden waar 
hij bij betrokken is, tot nu toe succesvol weten 
af te houden. 

Minister Braks merkt op dat hij 
voorafgaand aan de Landbouwraad de landbouw-
commissie van de Tweede Kamer slechts inlicht 
over hetgeen bij die raad aan de orde komt. Dit 
gebeurt over het algemeen door toezending van een 
geannoteerde agenda. Slechts in weinig gevallen 
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wordt voorafgaande aan de raad ook mondeling 
overleg gevoerd. Spreker verzet zich in ieder 
geval tegen de Deense situatie dat een bewinds
persoon slechts op mandaat van het parlement in 
Brussel mag handelen. 

Minister Van Aardenne is het eens met 
minister Ruding dat geen overleg vooraf moet 
worden gevoerd. Bovendien is er het praktische 
probleem dat de ministerraad op vrijdag pas de 
instructies vaststelt voor de raden die in de 
week daaropvolgend worden gehouden. De tijd voor 
mondeling overleg met de Tweede Kamer is daarom 
ook beperkt. Wel kan hij instemmen met het 
informatief toezenden van de agenda. 

Minister De Koning heeft begrip voor de 
bezwaren die zijn geopperd tegen het vooroverleg/ 
maar wijst erop dat anderzijds juist de Tweede 
Kamer weinig greep heeft op hetgeen in EG-verband 
gebeurt. Daarom zou het goed zijn dat de grote 
lijnen van dat beleid meer met de Tweede Kamer 
zouden worden besproken. 

Minister Schoo sluit zich daarbij aan. 
Dit moet echter niet voorafgaand aan incidentele 
raadsvergaderingen gebeuren. 

Minister Winsemius zou liever geen 
overleg vooraf met de Tweede Kamer voeren. 
Anderzijds worden in EG-verband milieurichtlijnen 
vastgesteld, waarbij op totstandkoming daarvan de 
Tweede Kamer geen invloed kan uitoefenen. Hij kan 
zich daarom voorstellen dat daar de wens bestaat 
om vooraf hierover overleg te voeren. 

Minister Korthals Altes is het ermee 
eens dat de Tweede Kamer niet wordt betrokken bij 
voorbereidingen van Europese ministerraden. Voor 
zover echter in EG-verband wetgevingsrichtlijnen 
tot stand worden gebracht die naderhand in de 
Nederlandse wetgeving moeten worden ingepast, 
worden de mogelijkheden voor het parlement als 
medewetgever wel erg beperkt. Daarom wordt over 
dergelijke richtlijnen bij de behandeling van de 
begroting van Justitie wel overleg gevoerd. 

Minister Van den Broek wijst erop dat 
een onderscheid moet worden gemaakt tussen het 
recht van de Tweede Kamer op informatie en de 
mogelijkheden van de Tweede Kamer om een 
beperkend mandaat te geven voor EG-ministerraden. 
Dat laatste kan nooit het geval zijn en in de 
Tweede Kamer bestaat daarvoor ook begrip. Spreker 
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stelt in verband met de gecompliceerdheid van het 
EG-beleid voor om er wel mee in te stemmen dat 
een agenda met een technische toelichting daarop, 
eventueel gevolgd door een informatief mondeling 
overleg, aan de Tweede Kamer wordt toegezegd. 

Minister Winsemius wijst erop dat op 
het gebied van milieu door de EG bijna 
uitsluitend met regelgeving wordt gewerkt. Dit 
betekent dat de inbreng van de Tweede Kamer bij 
dit onderwerp minder wordt. Hij pleit ervoor dat 
Buitenlandse Zaken dit punt ten principale beziet. 

Minister Van Aardenne kan instemmen met 
het informatief toezenden van de agenda. Het 
voeren van mondeling overleg lijkt hem echter 
niet juist. Uiteraard heeft de Tweede Kamer wel 
het recht om direct na een Europese ministerraad 
de betrokken bewindspersoon te horen. Voor zover 
is besloten om wetgeving op EG-niveau vast te 
stellen, moet ook op dat niveau de eerste 
controle worden uitgevoerd, dus door het Europese 
parlement. Daarnaast geldt wel dat in het 
algemeen de Europese dimensie van het beleid per 
departement meer zou moeten worden verdiept. De 
grote lijnen zouden ten principale moeten worden 
aangegeven in de memorie van toelichting bij de 
desbetreffende begrotingshoofdstukken. Daarover 
zou met de Tweede Kamer dan een debat kunnen 
worden gehouden. 

Minister Van den Broek wijst erop dat 
aan de Tweede Kamer niet kan worden geweigerd om 
vooraf overleg te voeren. Dit mag echter niet 
betekenen dat een bewindspersoon zich vastlegt op 
een bepaalde beleidslijn. Het Europese parlement 
heeft nog geen medebeslissingsbevoegdheid en is 
momenteel in feite slechts een adviserend 
lichaam. Dat wordt door de nationale parlementen 
als onvoldoende ervaren. Daarom wordt vanuit die 
kant aangedrongen op meer informatie. 

Minister Braks merkt op dat het overleg 
met de Tweede Kamer over de landbouwraden goed 
verloopt en een positieve invloed heeft op het 
contact met de Kamer. 

De minister-president wijst in antwoord 
op de opmerking van minister Van Aardenne erop 
dat Buitenlandse Zaken de eerstverantwoordelijke 
is om het beleid ten aanzien van de EG aan te 
geven. Spreker stelt als conclusie voor om aan de 
Tweede Kamer voorafgaand aan een EG-ministerraad 



Zeer Geheim -7- MR 4 april 1985 
(pt.3f) 

de agenda voorzien van een technische toelichting 
te doen toekomen. Het voeren van uitgebreid 
overleg voorafgaand aan een EG-ministerraad zal 
van de zijde van de bewindspersonen niet worden 
gestimuleerd. Mocht hierop door de Tweede Kamer 
toch worden aangedrongen, dan zullen de bewinds
personen zich in het overleg terughoudend 
opstellen, in het bijzonder over eventuele 
beleidsopties. De raad stemt hiermee in. 

3 g. EG-landbouwoverleg 
Minister Braks maakt er melding van dat 

de bondsrepubliek Duitsland bij het laatste 
landbouwoverleg zich sterk verzette tegen de 
aanpassingen van de graanprijs en in de zuivel
sector. Er bestond tijdens het overleg het risico 
dat andere landen zich zouden aansluiten bij het 
Duitse standpunt om voor dit jaar geen nieuwe 
maatregelen te nemen. Spreker heeft zich 
daartegen sterk gekeerd. Een dergelijk besluit 
zou namelijk betekenen dat volgend jaar tijdens 
het Nederlandse voorzitterschap van de EG een 
extra zware taak op ons land zou rusten. In ieder 
geval komt de Landbouwraad op 22 april a.s. weer 
bijeen om over dit onderwerp verder te spreken. 
De kans blijft nog bestaan dat er tot een 
verlenging van de huidige situatie wordt besloten. 

Minister Van Aardenne vraagt of er ook 
is gesproken over de mogelijkheid van een 
stemming bij meerderheid. 

Minister Braks antwoordt dat er 
aanwijzingen zijn dat de Westduitse minister 
Kiechler in dat geval een beroep zal doen op het 
vitaal belang voor de Bondsrepubliek. De Fransen 
zouden zich daartegen niet verzetten. 

De minister-president wijst erop dat de 
Nederlandse positie zwak is. Er is destijds niet 
goed vastgelegd dat bepaalde procedures 
automatisch worden gevolgd. Over de beperking van 
de zuivel zijn wel vaste afspraken gemaakt, maar 
over de garantiedrempel voor granen moet een 
aparte beslissing worden genomen. 


